
    Zápis ze setkání s občany dne 21.4.2023 v jídelně v budově školy a úřadu. 
 
Přítomni: Ing. J Pelikán Ph.D., Ing. M. Charvát, Ing, M. Zeman, M. Perčina, V. Vosecký, MUDr. J. Jílková 
                 Ing. R.Vondrovic, M. Vilinger, za úřad: E. Menšíková 
 
Občané: cca 19 
Starosta přivítal přítomné po 19. hodině v přístavbě jídelny. Vzpomněl zemřelých občanů a vyzval 
k minutě ticha. 
Poté obšírně informoval o rozvoji obce, investicích stávajících a budoucích. Např. vodovod a 
kanalizace v ulici Na Bělidle, resp. poslední část této ulice, obec bude žádat o dotaci.  
Další připravovanou akcí je výstavba chodníků na Jevanské a uvažovaná výstavba Na Staré cestě. 
V současné době se řeší úprava nátoku na ČOV, je tam velký problém s oddělováním nečistot 
přitékajících kanalizací, tato akce bude řádově v ceně 6-7 milionů.  
Připravuje se sběrné místo u vodojemu ve Skalách, uvolní se tak dvůr Na Návsi č.p.1. 
Dále hovořil o výstavbě u koupaliště, kde vznikly 4 parcely pro výstavbu rodinných domků. 
Spoluprací s developery došlo k scelení pozemků plochy koupaliště, developeři se budou podílet na 
výstavbě komunikace, VO a díky přivedení kanalizace do blízkosti areálu koupaliště, bude možné 
areál napojit na kanalizaci. Obec obdrží příspěvek ve výši 600 tisíc Kč.  
Areál fotbalového hřiště-byla zasanována hlavní budova, starosta dále představil budoucí podobu, 
měla by vzniknout nízká dřevostavba, pro účely kabin, resp. šaten, vznikne kontejnerová stavba. 
Úprava návsi-připravuje se studie a projekt, tak aby vznikl jednolitý celek a budou použity tradiční 
materiály. 
Pozemky v lokalitě K Hájovně-starosta shrnul stručně historii tohoto místa, kde by v budoucnu mohly 
vzniknout parcely ke stavbě rodinných domků (cca 18). Situace vznikla v minulosti v 90 letech 
minulého století, kdy manželé Vidrmanovi získaly tyto pozemky. V platném územním plánu ovšem 
nejsou vedeny jako stavební, i když existuje pro tuto lokalitu územní rozhodnutí. Protože zřejmě dojde 
k dohodě, případný spor by nebyl v zájmu ani jedné strany, pravděpodobně by byl časově náročný, 
obec v případě dohody požaduje od majitelů pozemků příspěvek na řešení komunálních problémů ve 
výši 10 milionů. Tím se vyřeší i situace se zastávkami, které nejsou zcela na obecních pozemcích, opět 
tato situace vznikla historicky.  
Školství-starosta podal zprávu o tom, že škola je již zaplněna žáky, 70 dětí ji nyní navštěvuje. 
Zdůraznil, že obce dostane na každého žáka příspěvek za státního rozpočtu 18.400 Kč, což činí 1,3 
milionů ročně. Obci tak zbývají v této kapitole rozpočtu finance, nyní byla vybudována venkovní 
učebna, školní hřiště a chodník. Dále hovořil o situaci ve školství obecně, v Louňovicích se počítá 
se stavbou velké školy (600 žáků) za cca 1 miliardu. Zmínil setkání starostů na krajském úřadu, kde 
se toto téma řešilo. Mimo jiné uvedl, že dle statistiky se do Středočeského kraje v nedávné minulosti 
přistěhovalo 350 tisíc Moravanů. Problémy s kapacitou škol tedy jsou velké. Další problém je střední 
školství, kdy nevznikají v kraji nové střední školy a učiliště, to je v gesci právě kraje.    
MŠ-i ty jsou přeplněné, obec se snaží řešit problém v rámci svého rozpočtu, v minulosti koupila 
pozemek, ale výstavba MŠ obcí je bez dotace od státu nereálná. Také se dotkl problémů kraje s 
údržbou jejich silnic, teprve se tvoří systém financování, který minulá vedení neřešila. 
 
Pí Menšíková-účetní hovořila o výsledcích hospodaření ze r.2022, vyjmenovala namátkou příjmy a  
výdaje. Vyčíslila mandatorní výdaje, které byly ve výši více jak 10 milionů a investice činily 1,7 milionů. 
Např. zimní údržba vyšla obec na 166 tisíc, úklid obce 473 tisíc, doprava 120 tisíc, elektřina 1 milion. 
Největší rozdíl mezi příjmy výdaji byl v odpadovém hospodářství, obec j v mínusu 500 tisíc.  
Na stránce příjmové-z RUD obec získala 12,2 milionů, další příjmy byly z nájmů, z prodeje dřeva 
z obecních lesů, dotace na výstavbu jídelny z kraje, daň z nemovitosti. Příjmy 20,3 a výdaje 
13,1 milionů. Vše je zpracováno v návrhu Závěrečného účtu obce, který je vyvěšen na úřední desce 
obce v kategorii „účetní dokumenty“.  
 



P. Charvát-místostarosta-pohovořil o odpadovém systému, na který všechny obce musely přejít. 
Díky systému vážení nádob v obci klesl počet odvezeného odpadu na skládku. Obci je také přesně 
účtováno, jen skutečné množství odvezeného odpadu. Co se týká recyklace, tak ta byla cca na stejné 
úrovni. Přesto došlo k určitým nedoplatkům na straně občanů. Jak se již zmínila účetní, rozdíl 500 ve 
financování svozu odpadu hradila obec. Velký podíl na tom má bioodpad, který dle stávající legislativy 
obec nemůže zpoplatnit, pokud neumožní občanům odkládat samostatně kuchyňský odpad. To bude 
v dalším roce řešeno a svoz bioodpadu tak bude opět zpoplatněn. Svoz biopopelnic tvoří 2/3 nákladů 
na tuto kapitolu rozpočtu (309 tisíc celkem za bio). Občané mohou i nadále vozit větší množství 
bioodpadu do kompostárny ve Struhařově za poplatek. Na sběrném místě je přijímáno jen množství 
odpovídající velké nádobě 240l na jednu návštěvu.  
Dále hovořil o přípravě systému DOOR TO DOOR, občané mohou dostat nádoby na plast a papír 
zdarma, ty jim budou sváženy 1x měsíčně.  
Nové sběrné místo u vodojemu-p. Charvát dále hovořil o přípravě nového sběrného místa, 
pravděpodobně koncem tohoto roku by mohl být realizováno. Chtěl by rozšířit přijímané komodity,  
např. drobnou suť a v uměřeném množství i velkoobjemový odpad. 
Dále se dotkl údržby chodníků a zimní údržby, zkoušel se nový posyp-keramzit, který se příliš 
neosvědčil. Bude to v příští sezoně řešeno jiným způsobem. 
Doprava a bezpečnost v obci-vzniká dopravně technická studie, která bude řešit situaci v obci. 
Bude zrevidováno dopravní značení, ulice K Hájovně by mohla být průjezdná jen jedním směrem, 
chybí chodník Na Staré cestě. Ulice Pražská je dlouhodobý problém, řešení je velmi zdlouhavé a s 
nejistým výsledkem, mohlo by dojít ke změně silnice 1. třídy a silnici 2. třídy, kde by mohla být 
omezena tranzitní doprava. Opět je ve hře měření rychlosti úřadem v Říčanech. 
Obec řeší uzavření smlouvy s Kostelcem n. Č. lesy na poskytnutí policejního dohledu nad 
dodržováním pořádku v obci na 1 hodinu denně a také možnost měření na vybraných úsecích, vše na 
cenu cca 10 tisíc měsíčně. Policie by měla i kontrolovat dodržování OZV, zejména o hluku, připravuje 
se také OZV o volném pobíhání psů. 
Zeleň v obci-p. Charvát informoval občany o úpravě stromů na návsi a dále se zmínil o tom, že budou 
vyzváni někteří občané, aby provedli průklest zeleně, která zasahuje na veřejné prostranství. Pokud 
tak neučiní, obec to provede a náklady jim vyúčtuje. 
Infolinka-připomněl, že je nová aplikace a stará infolinka již existuje jen velmi omezeném rozsahu. 
Další zprávu o kultuře podala pí Menšíková-poděkovala pí Zemanové za práci v sociálně kulturní 
komisi a dále hovořila o akcích, které je již možné pořádat-masopust-ten byl velmi pěkný a plánuje se 
již příští rok opět. Zmínila akce školy, které se dotýkají i občanů Vyžlovky-vánoční setkání seniorů. 
Nejbližší akcí se stane stavění máje, obec připraví pro občany zdarma pohoštění, děti si připraví 
čarodějnické masky, vybereme nejlepší a májka se bude hlídat! Vyžlovské léto otevře sezonu na 
koupališti. Na podzim chystá obec odhalení pamětní desky kpt. Pavlíka, který v obci bydlel a pracoval 
jako učitel přímo v budově Na Návsi. Za 2. světové války zahynul v Mauthausenu. 
Pro rodiny s dětmi chystáme opět vítání občánků a na podzim si rodiče zasadí stromečky. 
Dále hovořila o tom, co se připravuje pro seniory v obci, 50 % sleva na svoz odpadu, dostávají  
k výročím dárkové karty, uvažuje se o službě senior taxi…….připomněla, že obec navázala užší 
spolupráci s Domovem Hačka v Olešce, je to naše nejbližší státní zařízení pro seniory.   
Další drobnější akce, třeba každoroční mši u kapličky sv. Václava, samozřejmě rozsvícení stromečku je 
hojně navštěvovaná událost. Na kulturním vyžití obce má velký podíl i knihovna s šikovnou pí. 
knihovnicí. Na závěr poděkovala pí. Zachrlové za dlouhodobé vedení cvičení pilates.  
P. Charvát připomněl žádost hospice o příspěvek za péči pro vyžlovské občany. 
P. Vondrovic uvedl, že obec připravuje novou podobu webu, občané mohou nadále využívat aplikaci 
hlášení závad. Obec požádala o bezplatný převod pozemku na Býkovce, vše je na dobré cestě. 
Propojí se tak cesta do Louňovic. Připomněl, že letos proběhly audity, které dopadly velice dobře, 
vyzdvihl vedení obce, za dobrou práci a také skutečnost, že si legislativní procesy řeší sama vlastní 
činností. 
 
 



P. Zeman hovořil na téma sportovní činnosti SKV. V současné době má SK 180-200 členů.  
Fotbal na Vyžlovce dosahuje velmi dobrých výsledků v krajských soutěžích, hraje v zahraničních 
turnajích s cílem nejen se zúčastnit, ale především vyhrát. Poděkoval obci za podporu a sponzorům. 
SKV tradičně pořádá Dětský den, různé diskotéky apod……  
Poté starosta dal prostor k diskusi a dotazům občanů: 
Dotaz: pí ******-nedostatek vody v letních měsících a nyní v souvislosti s možnou výstavbou r. 
domků, má obec řešení? Bude se výstavba omezovat? 
Odpověď: starosta odpověděl, pracuje se na nových zdrojích, ovšem náš vodojem má určitou 
kapacitu, omezování výstavby v okolí nemůže obec ovlivnit, p. Charvát poznamenal, že ke kritickým 
stavům v zásobování vodou přispívají i sami občané, resp. jejich nekázeň, kdy si v jarních měsících 
napouštějí i přes zákaz bazény apod….opět na občany apeloval, ať se podobných situací vystříhají 
Dotaz: p. ******-spodní voda Na Staré cestě-dá to na stránky k řešení a další dotaz na vypínání VO 
Odpověď: starosta uvedl, že VO se bude i nadále v nočních hodinách kvůli úspoře energie vypínat 
Dotaz nebo spíše apel: p. ****  si stěžoval na velký provoz zejména v ulici K Hájovně 
Odpověď: p. Charvát uvedl, že by měla být cca do 14 dnů vypracována studie, kde bude doporučeno 
dopravní řešení exponovaných lokalit, konkrétně v současné situaci, kdy se opravuje hlavní silnice 1. 
třídy by uzavření ulice K Hájovně přeneslo dopravní břemeno do jiné lokality v obci… 
Dotaz: p. Kliment se tázal, na možné problémy s dopravou vzhledem k té výstavbě domků v ulici 
K Hájovně 
Odpověď: starosta poznamenal, že obec stávající situaci již nezmění, ale pokouší se vyjednat, co 
nejlepší podmínky 
Pí Janečková E. měla několik dotazů: 
Dotaz: možná instalace dopravního zrcadla při vyjíždění z lokality Nad Spálenkou 
Odpověď: starosta se pokusí situaci řešit s manželi ***** jako majiteli pozemku 
Dotaz: nebezpeční cesta na hřbitov 
Odpověď: starosta-návrh řešení bude v té dopravní studii 
Dotaz: systém DOOR TO DOOR od kdy bude, zda bude kuchyňský odpad řešen celoročně 
Odpověď: p. Charvát uvedl, že systém popelnic na tříděný odpad pro občany bude zaveden cca na 
podzim, obce žádá o dotaci, administrativa bude složitější, kuchyňský odpad bude řešen celoročně 
Dotaz: plánuje se nějaký projekt základního školství, vzhledem k naplněnosti i školy v Kostelci 
Odpověď: starosta uvedl, že investice v rámci 1. stupně ZŠ Vyžlovka již skončily, nicméně nevylučuje, 
že bude potřeba řešit situaci s 2. stupněm, právě vzhledem k naplněnosti školy v Kostelci, obec má 
pozemek v lokalitě Březinek, a to by bylo možné řešení 
Dotaz: od kdy bude nový sběrný dvůr 
Odpověď: cca do konce tohoto roku 
Dotaz: seniorům se poskytla sleva na svoz odpadu, co se dělá pro samoživitelky, k nimž se pí 
Janečková počítá 
Odpověď: starosta poděkoval za dotaz a tímto se bude zabývat ZO 
 
Starosta na závěr pozdravil občany a ukončil setkání ve 21.30 hodin. 
Zapsala Eva Menšíková dne 24.4.2023 


